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"מאז שג'ולס טראמפ ביקר בארץ, נתניהו
פועל לטובת חיפה כימיקלים"

ראש עיריית חיפה, יונה יהב, מותח ביקורת חריפה על התנהלות ראש
הממשלה בעניין משבר האמוניה: "מדאיג מאוד ש-1.5 מליון איש באיזור חיפה
הופכים לשקופים בלשכתו" ■ מנכ"ל משרד ראש הממשלה, אלי גרונר, נפגש

עם טראמפ

בית המשפט העליון יכריע ככל הנראה בימים הקרובים בסוגיית מכל האמוניה וחלופות
היבוא, לאחר שישמע את עמדת המדינה המעודכנת ואת עמדת עיריית חיפה. לקראת
הדיון הודיע ראש הממשלה, בנימין נתניהו, כי הוא מבקש להאריך את הפעלת המכל

בכשנתיים לפחות, עד להקמת מכל האמוניה החדש.
גם התאחדות התעשיינים וההסתדרות הודיעו היום (ג') כי יכנסו מחר "דיון חירום" בנושא.

בהתאחדות טוענים כי המחסור באמוניה יפגע בכ-100 מפעלים, אולם מקור ממשלתי
בכיר אישר באחרונה כי רוב המפעלים שההתאחדות מדברת עליהם לא ייפגעו ויש להם

חלופות יבוא, למעט חיפה כימיקלים.
ראש עיריית חיפה, יונה יהב, אמר בתגובה כי "מהרגע שג'ולס טראמפ הגיע לארץ, החלה
מעורבות ראש הממשלה בסוגיה בכיוון כללי שצריך לדאוג לחברה ולעובדיה. הממשלה
בראשותו כבר החליטה ב-2013 להוריד את מכל האמוניה לנגב. אז למה, אדוני ראש

הממשלה, לא התערבת מאז בסוגיה?" אתמול אמר נתניהו כי לא נפגש עם טראמפ. מי
שכן נפגש איתו הוא מנכ''ל משרדו, אלי גרונר.

יהב הוסיף כי "התערבות נתניהו בפרשה מפתיעה, במיוחד לאחר שמשרד ראש
הממשלה היה הראשון שקיבל את דו''ח הכימאים לגבי המכל - שטרם קיבלנו עליו

התייחסות כלשהי". הדו''ח שהזכיר יהב, עליו חתומים כימאים בכירים בטכניון ובהם חתן
פרס נובל לכלכלה פרופ' דן שכטמן, קבע כי המכל ובמיוחד אוניית האמוניה המגיעה מדי
חודש לנמל חיפה מהווים איום בטחוני ברמה של כמה פצצות אטום. מנגד, הממשלה

שכרה מומחה שטען כי בדו''ח נפלו טעויות. עם זאת, בתי המשפט בחיפה התייחסו בכובד
ראש לדו''ח ועל בסיסו קבעו כי יש לרוקן לחלוטין את המכל ולמנוע מילויו מחדש.

יהב התייחס לחשיפת TheMarker, לפיה נתניהו מעוניין בהארכת פעילותו של המכל גם
בשנים הקרובות, ואמר כי "מדאיג מאוד ש-1.5 מליון איש באזור חיפה הופכים לשקופים
בלשכת ראש הממשלה. אתמול נמחקה עתירת חיפה כימיקלים לבית המשפט העליון
בעניין היתר הבנייה של המכל. מאותו רגע חזר לתוקפו פסק הדין של בית המשפט

המחוזי בחיפה, לפיו המכל פועל ללא היתר בנייה. ואם כך, אז איך ראש הממשלה רוצה
שישתמשו בו? איזה יועץ משפטי לממשלה יאפשר דבר כזה?"

חיפה כימיקלים עתרה כבר ב-2011 לבית המשפט העליון במטרה לבטל את פסיקת בית
המשפט המחוזי שתמך באי חידוש היתר הבנייה של המפעל. כל עוד נמשך הדיון
בעתירת חיפה כימיקלים לעליון, ניתן היה להמשיך להפעילו. אולם, החברה משכה
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עתירתה לאחר הדיון שבו מתח השופט מלצר ביקורת עליה ובמשתמע עודד את מפוטריה
ולקוחותיה לתבוע אותה, בנימוק שידעה על ההתפתחויות ולא נערכה להן.

לגבי התערבות ברוש וניסנקורן בפרשה, אמר יהב כי "ההתערבות היא חלק ממסע
הבחירות של ניסנקורן, שתושבי חיפה לא מעניינים אותו. אני לא בטוח שהוא יודע איפה
היא על המפה. לגבי ברוש כבר אמרתי את דעתי. כשהדברים התפוצצו הוא הבטיח לבוא
ולראות מה קורה, ומאז נעלמו עקבותיו. אז אני עדיין מחפש אותו. יש הזדמנות ענקית
לעבור לשימוש בתחליפי אמוניה. הדבר יגרום להגדלת המפעל. אמנם רווחי טראמפ

יקטנו ב-100 מליון דולר מהמיליארד שהוא מרוויח, אבל הוא יוכל להרחיב פעילות ולדאוג
לציבור בחיפה בו זמנית".

מההסתדרות נמסר בתגובה כי "היו"ר ניסנקורן פועל למצוא פתרונות תוך מציאת איזונים
נכונים ולא באמירות פופוליסטיות. ניסנקורן מחוייב לתושבי חיפה וגם לעובדי המפעלים".
מהתאחדות התעשיינים נמסר כי "היו"ר שרגא ברוש ביקר במפעל וכן כינס כמה דיונים

מקצועיים בנושא. להבדיל מאחרים, הוא למד את הבעיה לעומקה ופועל בנחישות לגיבוש
פתרון לטווח ארוך וקצר, שיהיה בטיחותי ובסטנדרטים הגבוהים ביותר ושיאפשר את

המשך פעילות המשק התקינה".


